
Al jaren ben ik betrokken bij de jacht en bestrijding. In mijn jeugd ging ik mee met de jacht op haas in 

konijn op Goeree-Overflakkee. De aantallen haas en konijn die tijdens een jachtdag waren 

waargenomen bedroeg over de 100 hazen en 50 konijnen. Deze jachtdagen werd maximaal 50 % 

geschoten, het jachtgebied van zo’n dag betrof circa 100 tot 200 ha. Vandaag de dag worden in deze 

contreien nog steeds dergelijke aantallen waargenomen. 

 

Het gebied waar ik nu betrokken ben, is in de regio West-Brabant (gemeente Moerdijk). Al meer dan 

10 jaar ben ik hier betrokken en heb in deze periode geen terugloop gezien in de hazenstand. Ik 

betwijfel dan ook of de aannames waarop de minister haar voorgenomen besluit heeft gebaseerd 

dan ook representatief is voor de wildstand in de aflopen periode. Met name de wijze waarop deze 

getallen tot stand zijn gekomen, lijkt mij niet representatief omdat bij de gebruikte telwijze haas en 

konijn een bijvangst is en niet bedoeld is om tot een dergelijke afweging te komen. Het valt mij op 

dat de minister hierbij niet de getallen neemt die door de FBE zijn aangeleverd. Terwijl dit een 

wettelijke taak is van de FBE.  

 

Hoewel de minister niet voornemens is de jacht op hazen in Noord-Brabant voor het komende 

seizoen te sluiten, wil ik de minister adviseren dit ook niet in de nabije toekomst te doen. Mocht de 

minister op grond van landelijke cijfers toch in de nabije toekomst besluiten de jacht op hazen in 

West-Brabant te sluiten dan zal dat in deze regio leiden tot een zodanige toename van hazen dat 

binnen één tot twee jaar de schade door hazen in de agrarische sector aanzienlijk gaat toenemen. 

Eveneens zal het risico op door hazen voorgebrachte ziektes naar de mens (o.a. toxoplasmose, 

tuleramie) en vee (o.a. leverbot) toenemen.  

  

Aanbeveling 

In de regio West-Brabant is een goede stand van de wildsoorten haas, wilde eend en houtduif. Dit 

blijkt ook uit de trendtellingen en de afschotcijfers. Deze cijfers zijn beschikbaar bij de 

faunabeheereenheid van Noord-Brabant. Ik, als jager, wil zich met steun van de minister blijven 

inzetten voor het handhaven en daar waar nodig verbeteren van de wildstand in mijn werkgebied, 

waarbij het voorkomen van schade niet uit het oog mag worden verloren. Het landelijk (tijdelijk) 

sluiten van de jacht op één of meerdere wildsoorten draagt hier niet aan bij. Te meer daar de jacht 

niet de oorzaak is van de teruggang van sommige soorten. Het zijn juist de jagers, die belang hebben 

bij een gezonde en gevarieerde wildstand en daarom het door de minister gewenste maatwerk per 

soort, naar plaats en naar tijd binnen het werkgebied van een WBE al een groot aantal jaren leveren. 

Ik vraag de minister dringend haar voornemen te heroverwegen en bij het beoordelen van de stand 

van soorten de cijfers te betrekken van de soortgerichte (trend)tellingen, zoals de provinciale 

faunabeheereenheid en de wildbeheereenheden deze jaarlijks uitvoeren. Moderne telmethodes en 

middelen zoals nachtzicht- en warmtebeeldapparatuur geven lokaal een realistischer beeld van de 

stand van de diverse soorten dan nu door de onderzoekers worden gehanteerd. 


